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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Te kiben látsz perspektívát?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

 

A címben szereplő kérdés egy koronavírusos betegeket ellátó kórházból  származik.  A kérdést  a
Covid-osztály  vezetője  intézte  az  intenzív  osztályon  ügyelő  pszichiáternek,  akinek  azt  kellett
eldöntenie, hogy több romló állapotú beteg közül ki kaphat intenzív ellátást. Mindenki ellátására
ugyanis nem volt kapacitás.

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Köztudomású volt, hogy a kormány kevés  adatot közölt a koronavírus-járvánnyal kapcsolatban és a
közölt  adatok  sem  mindig  fedték  teljes  egészében  a  valóságot,  elég  csak  a  vakcinák
hatékonyságával  kapcsolatos  adatsorra  gondolni,  amelyet  Karikó  Katalin  is  kritizált.  Ennek  a
titkolózásnak része volt, hogy a közérdekű adatigénylésekre adandó válaszok idejét érdemi indoklás
nélkül meghosszabbították, amelyet az Alkotmánybíróság alaptörvény-ellenesnek minősített.

A kórházakkal kapcsolatos titkolózás a parlamenti munkára is kiterjedt. Számos kérdést nyújtottam
be különböző minisztériumoknak és közérdekű adatigényléssel is fordultam az OKFŐ-höz annak
érdekében, hogy tisztán lássunk a víruskezelés kérdésében. Ezekben a kórházak személyi és tárgyi
feltételeire, a koronavírus-táppénzre és konkrét, aktuális problémákra is rákérdeztem. A kérdéseimre
nem kaptam választ  és  az  OKFŐ a  mai  napig nem válaszolt  a  közérdekű adatigénylésemre.  A
kormányzati kommunikáció annyira egységes volt, hogy minden kérdésre folyamatosan ismétlődő
paneleket kaptam, amelyek vesszőre pontosan megegyeztek a korábbi válaszokkal. Ezt, a közölt
adatok hiányosságával kapcsolatos problémát, külön is felvetettem egy írásbeli kérdésben önhöz,
amelyre  államtitkára  azt  válaszolta,  hogy  a  minisztériumok  eleget  tesznek  a  válaszadási



 
kötelezettségüknek, valamint azt is kiemelte, hogy „A kormány a járvány kezdete óta rendszeresen
és sokféle módon tájékoztatja a magyar állampolgárokat a vírussal kapcsolatos intézkedésekről.”

Most a koronavírus kezelésével kapcsolatban több kórházi és kormánypárti forrástól is idéz a Direkt
36 és a Telex átfogó cikke, amelyből kiderülnek a koronavírus-járvány kezelésének ordító hibái és
eltitkolt részletei.

Fentiekre  tekintettel  kérdezem  Miniszterelnök  Urat,  mint  a  védekezésért  felelős  legfőbb
döntéshozót:

1) Mit tettek akkor, amikor kiderült, hogy vannak olyan kórházak ahol „az intenzív osztályon, aki
gépre kerül, 84 százaléka nem jön le a gépről. Meghal, 100-ból 84 ember meghal!”?

2) Önnek mi a véleménye arról, hogy „Olyan Magyarország történetében nem volt még, hogy a
krematóriumokat arra kérték, hogy három műszakban dolgozzanak. Tragikus a helyzet, és nem jut
el az emberekhez.”? Hogyan értékeli, hogy ez először az ön kormányzása alatt fordult elő?

3) Ön szerint betartotta azon ígéretét, hogy mindenkit meggyógyítanak, aki beteg lesz, különösen
arra való tekintettel, hogy „A járvány csúcsán voltak olyan napok, amikor a 60 év felettieknek nem
nagyon volt esélyük lélegeztetőgépre kerülni”? Korábban azt mondta „Ellátatlanul egyetlen magyar
ember sem marad, ha elkapja a koronavírust”. Betartotta ezt az ígéretét?

4)  Ön  szerint  az  a  korábbi  nyilatkozata,  amely  szerint  „Magyarország  a  védekezés  sikerét
emberéletekben méri” összeegyeztethető-e azzal a kórházi tapasztalattal, miszerint „Idős főorvosok
is sírdogálva mentek haza a nap végén, mert szinte az egész napjuk azzal telt, hogy a halál beálltát
állapították meg a betegeknél”?

5) Ön szerint  segítette a járvány elleni védekezést  az,  hogy azért  nem mutatták meg a kórházi
állapotokat, mert kormánypárti forrás szerint, „Az volt a lényeg, hogy az emberek ne veszítsék el a
hitüket abban, hogy a magyar egészségügy kezelni tudja a helyzetet”? Ön szerint ezzel partnerként
kezelték a magyar lakosságot?

6) Ön szerint mennyire segítette a járvány elleni védekezést az az elvárás a kórházigazgatók felé,
hogy „állva várják a miniszter urat, és csak akkor üljenek le, ha ő már leült, és ne tegyenek fel
kérdéseket, csak akkor beszéljenek, ha őket kérdezik”?
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